
Z A P I S N I K

sa XXII sjednice Skupštlne opštlne Banja Luka, održane dana 29. 
januara 1965. godine u prostorijama Doma kulture u Banjoj Luci.

Sjednici presjedava predsjednik Skupštine opštine Po- 
pović Milorad.

Zapisnik vodi službenik Skupštine opštine Čadjenović
Zorka.

Sjednica počinje u 9»50 Sasova.
Predsjednik konstatuje da sjednici prisustvuje 75. 

odbornika, dok je odsutno 26 odbornika.
Za današnju sjednicu izostanke su pravdali odbornici* 

Babić Živko, Brković Nada, Djonović Svjetlana, Džankić Pikret, Džu- 
bo Ahmet, Jajčević Ivica, Glamočak Duško, Lićina Radmila, Djokić 
Vidosava, Halilović Habiba, Černi Vtadimir, Odić Miia i Pirolić 
Dušanka*

Nisu pravdali odsustvo odbornici* Blagojević Dragomir, 
Djelić Baisa, KovaSević Milivoj, Knežević Vlado, Maksimović Novak, 
Kogej Boris, Kreško Vera, Maglajlić Ibro, Popović Vid, Rajić Nenad, 
Trkulja Mitar, Šukalo Dušanka i Grozdanić Milivoj.

Pošto sjeđnici prisustvuje nadpolovićna veSina odbor- 
nika, predsjednik konstatuje, da se mogu donositi pravovaljani za- 
ključci.

Primjedbi na zapisnik sa prošle sjednice nije bilo.
Predsjednik predlaže sljedeći:

D N E V N I  R E D
1. Analiza o stanju u zemljoradniSkim zadrugama sa 

osvrtom na poslovanje u 1964. godini.
2. Informacija o snabdjevenosti grada mesom i malopro- 

dajnim cijenama mesa.
5. Informacija o primjedbama na prednacet Zakona o mjera- 

ma za sprovodjenje Zakona o finansiranju društveno politiških za- jednica u SRBiH.
4. Prijedlog Odluke o potvrdjivanju zakljušaka zborova 

biraSa o osnivanju mjesnih zajednica.
5. Prijedlog Odluke o stalnoj i povremenoj pomoći i 

zđravstvenoj zaštiti materijalno neobezbjedjenih lica,
6. Prijedlog Odluke o stalnoj novšanoj pomoći i zdrav- 

stvenoj zaštiti materijalno neobezbjedjene djece.
7. Prijedlog Odluke o novčanoj pomoći roditeljima za smještaj djece u obdaništa.

ra 8. Prijedlog Odluke o pomoći žrtvama fašistiSkog tero-
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9. Prijedlog Odluke o profesionalnoj rehabilitaciji 
lica ometenih u fizičkom ili psihickom razvoju.

10. Prijedlog Odluke o aziliranju i novčanoj pomoći lici-
ma ometenim u fizičkom i psihičkom razvoju#

• * /

11. Preporuka o davanju saglasnosti za prelazak na 42 
časovnu radnu nedelju u Pređuzeću za projektovanje "Projekt"
Banja Luka.

12. Preporuka o davanju saglasnosti za prelazak na 42 
ćasovnu radnu nedelju u ВапдаГибкој pivovari.

1J. Preporuka o davanju saglasnosti za prelazak na 42 
ćasovnu radnu nedelju u Zaaatskom preduzeću *'Sloga".

14. Prijedlog Rješenja o osnivanju Prosvjetno pedagoš- 
kog zavoda Opštine Banja Luka.

15. Prijedlog Rješenja o osnivanju Profesionalnog vat- 
rogasnog voda Opštine Banja Luka.

16. Prijedlog Rješenja 0 imenovanju Opštinske izborne 
komisije za izbor opštinskih odbornika.

17. Prijedlog Rješenja o imenovanju Koaisije za davanje 
saglasnosti na Pravilnik 0 radnim odnosima radnih organizacija.

18. Prijedlog Rješenja o imenovanju Koraisije za davanje 
prijealoga za izuzetno priznavanje prava na penzije.

19. Prijedlog Rješenja o imenovanju predstavniloa druš- 
tvene zajednice u davjet Prosvjetno pedagoškog zavoda Banja Lu- ka.

20. Zaključak o obezbjedjenju sredstava za obračunava- 
nje novog katastarskog prihoda.

21. Prijedlog Rješenja o preuzimanju obaveza pokrića 
planskog gubitka Tvornice voćnih sokova i konzervi "Vitaminka" 
za 1965. godinu.

22. Prijedlog Rješenja o davanju gprancija*
a) Zavodu za medicinsku rehabilitaciju na iznos 

od 6,623.637.- dinara.
b) Poslovnoj službi Fonda za stambenu izgradnju na iznos od 5*792.362.- dinara*
c) Preduzeću PTT na iznos od 1,098.694.- dinara.
d) Pabrici "Univerzal" na iznos od 8,550.000.- din.
e) ŽTP na iznos od 45,381.030,- dinara.
f) Preduzeću "Elmont" na iznos od 2,581.000,- din.
g) Opštoj bolnici na iznos od 7,724,163. dinara.
h) Domu zdravlja na iznos od 5*991.000,- dinara.

23. Prijedlog Rješenja iz imovinsko pravne oblastit
I. 0 dodjeljivanju na besplatno trajno korištenje 

zemljišta radi izgradnje porodične stambene zgrade:
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- Uđovcic Nikoli i Milki,
- Dragović Spasojif
- Obradović Jovi.

II 0 odricanju korištenja nacionalizovanog zemljiš- 
ta od ranijih vlasnika:

- Bukić IJijaz,
- Uahmijaz Mirka i Ermef
- Germović-Memić Bahrijef Memić Idriza i Saliha.

godine.
III 0 mjenjanju Rješenja hroj 04-RF-196/2 od 22#5#1964# 

24#0dgovori na odbornicka pitanja#

Prednoležni dnevni red jednaglasno je usvojen*
Po 1« tačci dnevnog reda izvještaj je podnio odbomik Ze- 

cevlć Fuad#
Odbornik Rutjak Josip iznosi da Imovino pravni odno- 

si na selu nisu rjeeaMf te je vrlo ćesta pojava da privatni zemljo- 
rađnici plaćaju porez na zemlju koju ne uživajuf a koju koriste zad- 
ruge. Iznosif da je jedan od goručih problema u zadrugama pitanje 
kadrovaf jer da stručnjaci nerado odlaze u zadruge, pošto su im pri- 
manja mnogo niaa nego ako se zaposle na ćLrugim radnim mjestimaf a 
uz to uslovi života i rada u zadrugama u vrlo teški#Mišljenja jef 
da se na zemljoradničke zadruge gleda drugim očima nego na ostale 
privredne organizacijef jer se privrednim organizacijama često pris- 
kaće u pomoć i daju im se sredstva u koliku dodju u tešku finansij- 
sku situaciju, dfek se do sada u tom pogleđu zemljoradničkim zadruga- 
ma nije izlazilo u susretfiako sa sukobljavaju sa velikim problemima, 
naročito u pogledu magacinskog i stambenog prostora# Nadalje iznosi, 
da je nedostatak magacinskog prostora jedan od nnjtežih, jer da se 
kupuje samo onoliko robef koliko se može lagerovatif a da su te ko- 
ličine dosta male e obzirom na mr.li mfigacinski prostor# Osim togaf 
kod skoro svih zemljoradničkih zadruga postoji usitnjenost parcela 
te je kod mnogih od njih nemoguće doići pa ostaju neiskorištene i 
nerentabilne*

Odbornik Ciganović Milanfisnosi da ima mnogo sporosti 
kod donošenja rješenja o arcndacijif tako da se nekoliko godina pos- 
lije izvršene arondacije u zemljišnim knjigama to ne provodi, niti 
se o tome donosi formalni akt, pa predlaže da se ovome posveti puna



pažmja, te donesu potrebna rješenja* koja ce biti odraz stvarnog 
stanja, Smatraf da bi trebalo nešto preduzeti i u pogleđu komple- 
tiranja zemljištaf koje je vlasnistvo privatnika, a nalazi se oko 
zemljišta zadruga , jer bi na taj nacin madruge mnogo bolje napre- 
dovale*

Odbornik Regodić BrAtoljub iznosif da u ovoj go- 
dini treba obezb.jediti oko 8f000«000*- dinara za otkup zemljišta 
i preduzeti mjere, da se što bolje rješi pitanje kadrova.

Odbomik Tabaković Šemso iznosi da je na 3jednici 
rećno, đa seljaci plaeaju porez na zemljište koje ne uživaju i da 

poljoprivredne banke ne daju kredite zemljoradnickim zadrugamaf te 
da nisu donijeta rješenja o izvršenoj nrondacijif pa da bi trebalo 
na prvom mjestu postaviti pitanje ko je dužan da to ućini i zbog 
šega je takvo stanje# Postavlja pitanje zašto se nešto ne ućini u 
pogleđu poboljšanja raaterijalnog položaja kadrovaf budući ds, su 
njihova dosadašnja primanja vrlo mala. Postavlja pitanje, ko je taj 
ko ođredjuje smjerove proizvodnje u zemljoradnićkim zadrugama i zar 
nije bilo potrebno da se zemljoradnićkoj zađruzi Ivanjska sugeriše 
da ge opredjeli za stoćarski smjerf jer da je bez ciljno donositi 
rješenjaf ako ih nema ko izvršavati#

Odbornik Lovrić Božidar iznosi da planovi pružanja 
pomoći proizvodjačima nisu do sada ostvarivanif te da li su se mog- 
li donijeti drukčiji propisi u pogleđu zapošljavanja stručnjaka. 
Mišljenja jef da je mnogo logićnije da se zemljoradničke zadruge ba- 
ve proizvodnjom umjesto što se bave trgovinom.

Odbornik Kapor Ivlomir je mišljenja da ako bi se zad- 
rugama zabranila prodaja pcljoprivrednih proizvoda i sr time i otkup 
istihf da bi snabdjevfinje grada poljoprivrednim proizvodima bilo do- 
vedno u vrlo težak položaj#Iznosif da se ne slaže sa zaključkom u 
analizi, da će se organi upravljanja dogovoriti sa zemljoradničkom 
zadrugama u pogledu programa mjera, јег da to nije trebalo ostiaviti 
budućnostif nego da je to trebalo već do sada ućiniti.

Odbornik Laks Dragišaf smatraf da velike teškoće 
zemljoradničkim zadrugama predstavljaf pored nedostatka poljoprivred- 
nih stručn^aka i nedost tak i drugih stručnjakaf kao što su pravnici, 
knjigovodje i dr# te pređlaže formiranje zajedničkih služji z veći 
broj zađruga, jer smatraf da bi Zeđiljoradnička zađruga Banja Luka 
mogla da vodi knji.ovođstvo i racunovodstvo Zemljoradničke zadruge 
Bronzani Majdan, a isto tako mogli bi imati zajedničku analitičku i 
komercijalnu službu.
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Predlaae da se u buduce Skupština obavještava o realizaciji do- 
nijetih zaključaka i o torne, zašto se pojedini zaključci ne iz- 
vršavaju.

Odbornik Hadžimujasic Ismetf iznosi, da poljopriv- 
redna banka daje zajmove iz saveznih sredstava* a da bi se ta sred- 
stva mogla dobiti, morau se ispuniti odredjeni uslovi, a jedan od 
glavnih jef da odredjena poljoprivredna organizacija ima ngjmanje 
150 ha obradivog zemljištaf te pošto naše zadruge ne ispunjavaju 
ovaj uslov, nisu mogle dobiti ni kreditf nego su im Icrediti dati 
iz lokalnih sređstava, sa rokorn otplr.te d 10 godina# Mišljenja jef 
da jeđan od razloga usporenog 6tkupa zemljišta leže u tome što se 
predhođno ne obuve određjene radnjef koje su obsrvezne da bi se 
dobio kredit# Mišljenja jef da bi trebalo staviti u zađatak eko- 
nomskim stručnjacima, da razmotre mogucnost fuzionisanja nekih ze- 
mljoradničkih zadruga#

Odbornik Rodić Duško iznosif da je u Sekretarijatu 
za unutrašnje poslove pror Ijena analiza za zemljoradničku zadrugu 
u Bronzanom M jdanuf pase doslo do podataka da je u toj zađruzi 
6 lica krivićno gonjenof јег da su oštetili zadrugu za skoro 2 mi- 
liona đinara# U analizi je iznijetof da odgovorni faktori nisu j£h - 
vodili dovoljno računa o stanju u zadrugama, pa smtraf da je treba- 
lo ođredjenije rei koji su to faktori. ITadalje iznosi da niko ne- 
ma ništa protiv toga da se zadruge bave trgovinom, ali su one kroz 
tu tr ovinu vršile i kriminalf što je slučaj sa zadrugom u Bronza- 
nom Majdanu koja je vršila otkup kradnih drva# JJadalje iznosif da 
se osnovna sredstva tih zađruga ne čuvajuf da mašinef naročito zi- 
mi propadajuf jer da зе ostavljaju nepodmazane i neobezbjedjene od 
požara, što je slučaj sa Ivanjskom.Mišljenja jef da bi u buduće 
trebalo mnogo više povesti računa o tome ko se postavlja na odgo- 
vorniga radna mjesta#

Odbornik Ginovkki Tomislav iznosi, da se pitanje 
rsporeda kadrova treba malo više pozfebaviti, da se ne bi dolazilo 
u položaj, da se sagleda da u zadrugama radil7 lica koja su kaž- 
njavana za privređni kriminal, što je bio slučaj do sada#

Odbornik Llacanović Nikola iznosif da je kranje vri- 
jeme da Skupština opštine sagleda probleme zemljoradničkih zadru- 
ga. Iznosi da se oviii dana vođi diskusija po predlogu Zakona o 
prometu robef te u kcliko bi se i drugim privrednim org nizacijama 
dozvolilo da vrše otkup robef zadruge bi bile đovedene u vrlo te- 
žakpoložajf jer nebi mogle da izđrže konkurenciju# Smatra da detalj-
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no treba razmotriti pitanje neklh integracionih zahvata kod zem- 
ljoradničkih zadruga#

Rade Medićf direktor Zavoda za društveni »azvojf unap- 
redjenje privredef plan i atatistiku smatra, da je položaj upravni- 
ka zadruge vrlo složen i odgovoranf te da je mnogo te",ek biti up- 
ravnik zadruge nego direktor nekog većeg preduzećat jer da su prob- 
lemi mnogobrojniji# Mišljenja jef da Zemljoradnićka zadruga u bron- 
zanom Majdanu ima dobre uslove za razvitak kada bi bilo agilnih 
Ijudi# Mišljenja je, da treba prekinuti sa dosadašnjom prkksom da 
poljoprivredni stručnj^ci iz Banja Luke dostavljaju zemljoradničkim 
zadrugama planove i cirkularef koji češče puta ostaju u ladicama 
neodvezani, a za njih stručnjaci dobiju po nekoliko miliona dinara« 
Mišljenja jef da kontakfc ovih stručnjaka sa zemljoradničkim zadru- 
gama treba biti drukčiji, te da stručnjaci prate rad zadruga. 
Mišljenja jef da ne treba samo goniti i kažnjavati kriminHikce, ne- 
go i one koji imaju aljkav odnos prema društvenoj imovini, jer os- 
taviti nekažnjeno ono lice koje je dužno da se brine o mašini koja 
je z&jeđnicu koštala po nekoliko miliona dinaraf a to lice ne pre- 
duzme mjere da se napravi i najobičnija naastriješnicaf je krajnja 
inđiferentnost koja se treba goniti i kažnjavati* Predlaše da se 
stvari brše rješavaju*

Odbornik Kapor Llomir iznosi, da se često puta u prom- 
jeni organizacije traži rješavanje problema« Mišljenja jef da je 
mnogo korisnije organizovati zgedničke službef nego trašiti rješe- 
nje u integracijif a da je jedan od najvažnijih zadataka da se iz 
zadruge i: tjeraju oni koji nevaljajuf jer da su oni u ađdruzi 
našli pogddno tle za uhlebljenjef a ddatle vrše kriminale i bogate 
a da su htjeli da rade pošteno zadruge nebi bile đoveđene u teško 
stanje#Sto je tiće programa iznosif da se u njima ćešće puta ne 
nslazi ništa od konkretnih potreba. Mišlenja jef da probleme tre- 
ba sagleđati i nači najcjelishodniji način za njihova rješavanja. 
Postavlja pitanje, zašto da se Zagrebačkoj hladnjači daju deseti- 
ne miliona za čuvanje mesa ove zimef kada su se ta sredstva mogla 
dati zadruzi, da sa tim sređstvim: obezbjedi preko zime tov gove- 
đat što bi ovoj komuni bilo mnogo rentabilnije. Iznosi, da prog- 
rami ostaju mrtvo slovo na papiru kko se ne preduzmu mjere da зе 
poveča proizvođnja.Možda bi se u pogledu proizvodnje prvih godina 
nailazilo na teškoče, ali u tim slučajevima Opfiina bi ih mogla do- 
tirati sve dotlef dok ta njihova proizvodnja nestane na čvrste no- 
ge. Iznosi, da privatni proizvodjaći u Topoli i još nekim drugim



selima gaje po 500 pilića i 100 svinja* a to nisu u stanju naše 
zadrua'e. Iako bi im to biio vrlo jenostavno uz asistenciju struć- 
njaka« Predlaže, da ве preduzmu sve mjere za povećanje proizvodnje, 
jer se bez dovoljne proizvodnje ne mogu preduzimati nikakve druge 
mjere.

Karlo PatkOTski, sređski javni tužilac iznosi, da 
su se kod kooperacija zemljoradnickih zadruga i poljoprivrednih pro- 
izvodjaca pravile kardinalne greške, jer su zadruge stupale u koope- 
raciju sa kreditno nesposbnim proizvodjaćima i na taj način gubile 
ogromna novčana sredstvaf te su otplačivale i po 100.000 dinara za 
dugovanja siromašnih poljoprivrenika.Tužilaštvo je ukazivalo na to 
zadrugama, te im sugerisr.no da prate tok proizvodnje i vrše naplatu 
svojih potraživanja, što oni u većini slučajeva nisu učinili. Iznosi 
da je stanje u pogleđu čuvanja alata haotičnof a narožito u ŽEsijB® 
хж nekim zemljordničkim zadrugama, a jedino je stanje zadovoljavaju- 
će kod Zemljoradničke zadruge Zalužani i Kriškovci. Izno3if da je for- 
mirana Komisija i da se na licu mjesta ukazalo na nedostatke i date 
direktive, kako da se stanje saniraf te se na osnovu nadjenog stanja 
napravila diferencijacija i kod onih slučajeva pozvati na krivičnu 
odgovornost oni kod kojih učinjena šteta preko 100.0C0.~dinara. Sma- 
traf da bi kod ostalih trebalo pokrenuti pitanje društveno političke 
odgovornosti. Uadalje iznosi, da imovinsko pravni odnosi nisu okon- 
čani i stanje nije formalno uređjenof a da je Opštinska skupština u 
tom pogledu samo preduzela akciju na terenu Krupe na Vrbasu • Nakon 
diskusije, predsjednik SO Popovići »ilorad prediažef da se nsvoji Ana- 
liza o stanju u zemljcradničkim zadrugama sa osvrtom na poslovanje u 
1964# godimif te da je pored zaključaka predloženih u Analizi usvoje 
i sledečis

1. Da se izrade dugoročni programi proizvodnje zern- 
ljoradničkih zadruga na bazi potreba sniibdjevanja grada i pođizanja 
m;?.teri jalne osnove poljoprivrednih proizvodjača, kroz neoporezovanje 
i druge vidove povlastica,

2. Da se regulišu imovinako pravni odnosi i izvrši 
otkup poljoprivrednog zemljišt? prema utvrdjenom programu razvoja.

3. Da se uputi preporuka zadrugama za formiranje 
zajedničkih stručnih službi.

4. Da se izvrši ponovan uvid u pogledu štete nas- 
tale na poljoprivrednim mašinam i pokrene postupk protiv zduženih 
lica.
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5# Da se razmotri pitanje zajednickog otkupa jer, 
je za sada nesvrsishodno govoriti o fuziji.

čv Da sa izvrši kniitrola smještaja mašina#

Prigedlog Popovic Milorada jednoglasno je usvojen, 
Nakon usvajanja zkkljucaka, predjednik SO Popoviđ 

Milorađ iznosi, da Opštiaa Banja.Luka nije imala vežiis interes 
da do sada ulaze u poljoprivredu, jer je broj poljoprivrednih pro- 
isvodjača bio mali, a sudjene opštine su bile siromašne* te i one 
ni3u mogle ništa učiniti u pogleđu podizanja poljoprivrede, ali 
da će sada nastupiti preorjentacija i preduzeti mjere da se po- 
Ijoprivreda što više uzdlgne, te će se učiniti da se dobiju dobri 
stručni kadrovi, da se za njih obezbjede stanovi i doi re nagrdde, 
te da se uloše sredstv u materijalno jačanje zadruga.

Po 2. tačci dnevnog reda izvještaj je pođnio odbomik 
Laks Bragiša.

Po 3. tačci dnevnog reda diskutovali su:
Odbornik Hadzimujagić Ismet iznosi da bi pred- 

loeenim Zakonom đošlo do pada budžetskih sređstava, te bi Opština 
Banja Luka bila doveđena u težak poloaaj u koliko bi se Opštini 
Banja Luka prenijele ustanove čije su potrebe veće od sredstava 
komune. Predlaže, da u finansiranju škola učestvuju i druge op- 
štine čija se djeca nalaze na školovanju u banjalučkim školama#

Predsjednik SO POpović Milorad iznosi, da se 
predloženim instrumentima samo djelimično respektuje dostignuti 
nivo buđsetske potrošnje, ali da se ne respektuju specifične prili- 
ke određjene opštine.

Predlaže, da poslanici Republičkog vijeća Skup- 
štine SRBiH pođnesu amandman, da se član 22 pređloženog Zakona bri- 
še i da se u vezi sa tim U3klađe i druge odredbe predloženog Zako-
па.

Pri^edlog je jecnoglasno usvojen.
Po 4* tačci dnevnog reda izvještaj je podnio odbornik

Marič Anto.
Odbornik Obralić Bsad iznosi da su u Odluci is- 

puštene neke ulice i to Grobljanska i Supilovat te predlaže da se 
ove ulice unesu, kao i dio uiice Sanku Mitrova od RebrovaČko mosta 
d ulice Pivaševiča izboii i unese u Mejdan III.

Odbornik Hadžidedič Pikret predlaže da se Star- 
čevica i Hazna unesu u područje izborne jedinice Mejdan II, a uli-



са Gavrila Principa u izbornu jeđinicu Mejdan III#
Nakon diekusije jednoglasno je usvojen prijedlog Od- 

luke o potvrdjivanju zkključaka zbora biraža o osnivanju mjesnih 
zajednica, kao i prijedlozi odbornika Obralž Esada i Hadžidedić 
Fikreta, stim, da se stvarno stanje naterenu unese u Odluku.

Po 5« tacci dnevnog reda izvještaj je podnio odbornik Mu- 
hurderević Avdo*

Odbomik Rodić Duško iznosi da se iz Ouluke ne viđi 
od kada će se vrsiti isplata na sto mu izvjestilac odgovara, da 
će se isplata vršiti od !• februara,

Odbornik Ginovski Tomislav predlaže, đa ce ove odluke 
objave u dnevno^ štampi#

Predsjednik SO predlaže, da se član 2б izmjeni, te da 
se predvidi da Ođluka stupa na snggu 8* dana po objavljivanju u 
"Službeno© glasniku'1f a da se primljenjuje od 1, februBra#

Odbornik Hadžiđedić Pikret pređlažef da se izmjeni cl#
5# jer da se u ovoj godini prema postoječim propisima katastarski 
prihod mijenja te da je granica od 1000 dinara po članu ooraačinstva 
vrlo niska, te da je treba povečati#Nadalje predlaže, da se izmje- 
ni član 17 kojim bi se predvidjelo, ko je dužan da prikupi dokum.en- 
te u koliko je korisnik suviše star ili bolestan# U pogleđu člana 
20# predlaže da se korisnicima pomoći koji se nalaze na liječenju 
ne obustavlja pomoć.# u koliko imaju porodicu#

Odbomik Kreraenović Momčilo predlaže da se izmjeni cl#
5# jer će mnogi korisnici# koji su vrlo srpomašni i nemaju radne 
snage, a imaju poljoprivredno zeraljište nakon donošenja propisa 
o novim katastsrskim prihodima otpastiii xieće primati pomoćf iako 
im je neophodna#

Direktor Zavođa za socijalni rad Varunek Vjencislav 
objašnjavf. da će se odmah nakon đonošenja nove Ijestvice o kata3- 
tirrskim prihodima i Odluka izmjeniti, a u pogleđu izmjene člana 17* 
da 6 ođgovoraćuje služba pribaviti potrebnu dokum ntaciju sem u 
onim slučajevima, gđje to služba ne može učiniti, kao što je pri- 
bavljnje uvjerenja o nesposobnosti, što je dužna sama strankast 
da učini.

Predsjednik 30 Popović Milorad iznosi, da Centar za 
socijilni rad prikuplja đokumen+ecjju za lica sa sela koja teš- 
ko žive# te da će se za primaoce pomoći koji su do sada primali

-  9 -
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kataotareki prihod uzimati onaj# koji je do sada bio odredjen, 
a kod novih korisnika pomoći u prelaznom perodu davaće se Jed- 
nokrAtne pomći, to jest od vreniena kada se ođređi novi katastar- 
ski prihod do donošenja izrajene Odluke, U po.ledu obustavljanja 
pomoći uživaocima, koji imaju porodicu objašnjsrva, da se ta po- 
moć neće obustaviti a kod oetalih koji nemaju porodice da ce se 
ostaviti pravo điskrecione ocjene organu socijalne zaštite#

Nakon diskusije, prijediog Odluke o stalnoj i povre- 
menoj pomoii i zdravstvenoj zaštiti materijalno neobezbjedjenih 
lica jednoglasno je usvojen.

Po 6. taćci dnevnog reaa izvještaj je podnio isti iz- 
vjestilacf pa je jednoglasno usvojen prijelog Odluke o stalnoj 
ndvcanoj pomoei i zdravstvenoj zaštiti materijalno ne obez geje- 
ne јесе.

Po 7# taćci dnevnog reda, jednoglasno je usvojen prijedlog 
odluke o novćanoj pomoći roditeljima z smještaj đjece u obdaniš- 
ta#

Po 8* tačci dnevnog reda jeđnoglasno je usvojen prijed- 
log Odluke o pornoi žrtvama fažstićkog terora.

Po 9* tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen prijediog 
Odluke o profesionalnoj rehabilitaciji lica ometenih u fizićkom 
ili psihičkom razvoju#

16 lO.tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen prijeđlog 
Odluke o aziliranju i novčanoj pomoči licima ometenim u fizičkom 
i psihičkom razvoju.

Po ll.tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojena Preporuka 
o davanju saglasnosti za prelazak na 42. čaeovnu radnu nedelju 
u Preduzeću za projektovanje "Pfojekt” Banja Luka.

Po 12.tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojena preporuka 
o davanju saglasnosti za prelazak na 42 časovnu- radnu neđelju 
u Banjalučkoj pivovari.

Po 13*tačci dnevnog reda# jednoglasno je usvojena Prepo- 
ruka o davanju saglasnosti za prelazak na 42 čascvnu radnu ne- 
đelju u Zanatskom preduzeču "Sloga" Banja Luka.

Po 14.tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen Prijedlog 
rješenja o osnivanju Prosvetno pedgoškog zavoda Opštine Banja Lu- 
ka .
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Ро 15# tači dnevnog reda diskutovali su ođbornici:
Ginovski Tomislav postavlja pitanje kakva će 

suđbina biti Vatrogasnog vodaj Predlaže da u proSireni savjet 
trebaju da uđju i predstsrvnici iz manjih mjesta, Preasjeanik 
SO predlaže da se prošireni savjet nadopuni sa još 4 predstav- 
nika mjesnih zajednica i to: Pronzanog Majdana, Ivanjskef Dobr- 
nje i Krupe na Vrbasu*

Prijedlog je jedoglasno usvojen i prijedlog 
šenja o osnivanju profesionalnog Vatro,gasnog voda Opštine B#Luka#

Po 1б. tačci dnevnog reda jeđnoglasno .je ucvojen priged- 
log rješenja o imenovanju Opštinske izborne konisije za izbor 
opštinskih ođbornika#

Po 17* tačci dnevnog reda jednglasno je usvojen prijedlog 
rješenja o imenovanju Komisije za davanje saglasnosti na Pravil- 
nik o radnim odnosima radnih organizacija#

Po 18. tacci dnevnog reda jeđnglasno je usvojcn prijedlog 
rj4šenja o imenovanju Komisije za đavanje prijedloga za izuzetno 
priznavanje pravŝ  na penzije.

Po 19# tačci dnevnoj, reda, jednogiasno je usvojen prijed- 
log Rješenja o imenovanju predstavnika društvene zajednice u Sav- 
jet gposvjetno pedagoškog Zavoda Banja Luka.

Po 20. tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen prijed- 
log Zaključka o obezbjedjenju sredstava za obračimavanje novog 
katastarskog prihoda.

Po 21. tacci dnevnog reda diskutovali su:
Odbornik Karabegović Vidaf koja postalja pitanjef 

kada se misli stabilizirati pitanje "Vitaminke” i dokle će Skup- 
ština opštine davati garancije i dotacije, te poKrivati nastale 
gubitke?

Odbornik Tabaković iemso postavlja pitanje zašto
se u tom greduzeću ne otkloni ono, što koći napredak?

Predsjednik SO Popović Milorad iznosi da postoje
2 nacina rješavanja problema ’Vitaminke" i to saniranje ili lik- 
vidacija Preduzeća, te je izbrano saliranje kao pogođnije i vrši- 
će se sve dotle dok se ne rješe odredjeni problemi i ne otklone
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oni uzroci koji dovođe do gubitaka* a koji su navedeni pod 5 
tacaka u dobivenom materijalu. Nadalje iznosi, da s obzirom na 
veliki broj zaposlene ženske radne snage u ovom Pređuzeču da je 
opravdano stalno saniranje, jer bi u slucaju likvidiranja radni- 
ce bile otpuiene*

Djuran Vlado, direktor pređuzeća "Vitaminlca” iz- 
nosi, da su izgleđi da <5e gubitak biti samo oko 30f000#000«- di- 
narat te da je Fabrika na putu potpunog ozdravljenjaf a da je 
kod fizickog obima zabilježen prebačaj# Iznosi, da se plan pravi 
na ocnuu elemenata sa kojima se raspolaže i koji se primjenjuju 
u datom momentu, te da se nezna u ovoj godini kakvo će stanje 
biti dogođine# Iznosi, da će gubitaka biti sve dotle, dok se ne 
otklone oni neđostaci koji dovode do takvog stanjaf jer kolektiv 
ne može da rješi mnoge probleme, kao što je rješio jedan od goru- 
ćih prblema i to pitanje unutrašnje rezerve# Iznosif da Preduze- 
će "Vitaminka” daje dosta đoprinosa ovoj komuni i zapošljava neko- 
like stotine radnika, Nadalje iznosi, da su angažovana sredstva 
zaVis&zuf te da joj se daje prioritet, pa Preduzeće "Vitaminka” 
za sada ne dolazi u obzir za dobivanje sređstava za rekonstrukciju, 
Nadalje iznosi da je Preduzeće "Vitaminka" vrlo cjenjeno na stranom 
tržištu i da se od njenih proizvoda dobijaju velika devizna eredstvaf 
koja koriste druge privredne organizacije#

Nakon diskusije jednoglasno je usvojen prijeSLog 
Rješenja o davanju garancija:

a) Zavddu za medicinsku rehbilitaciju na iznos od 
6f623#637* dinara,

b) Poslovnoj službi Fonda za stanbenu izgradnju na 
iznos od 5»792.362f dinaraf

c) Preduzeću PTT na iznos od lf098.694, dinara,
d) Fabrici "Univerzal" na iznos od 8,550.000.- dini
e) ŽTP na iznos od 45»381.030# dinara,
f) Preduzeću nElmontH na iznos od 2,581.000.dinara,
g) Opštoj bolnici na iznos od 7,724#1бЗ.- dinara,
h) Domu zdravlja na iznos od 5,991.000 dinara.

Po. 2J. tacci dnevnog reda jednoglasno je usvojen prijed- 
log rješenja iz imovinsko pravne oblasti*

I 0 dodjeljivanju na besplatno trajno korištenje 
zemljišta radi izgradnje porodićne stanbene zgraaei

- Udovčić Nikoli i Milki,
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Drasović Spaeoji
- Obradović Jovi*

II 0 odricanju koristenja nacionalizovanog zemljišta 
od ranijih vlasnika;

- Bukić Ilijaza
- Nahmijaz Mirka i Ermef
- Germović-Memić Bahrijef Aiemić Idriza i Saliha«

III 0 mjenjanju Rješenja broj: 04-EF-196/2 od 22.5# 
1964♦ godine«

Po 24*taćci dnevnog reda diskutovali su:
Odbornilc Tabaković Šemsofkoji postavlja pitanje 

koje duzan da izvrši telinioki prijem Trafostanice koja je gotova 
prije mjesec i po dana I zašto se do sada taj prijem nije izvr- 
šio»

Predsjeđnik SO Popović Milorad odgovaraf da pos- 
toji Komisija koja treba da izvrši taj prijem, a svakako su po 
sredi neki tehnicki nedostacif zbog kojih do sađa prijem nije iz- 
vršen*

Odbornik Malešević Vojin postavlja pitanjef zašto 
DOZ ne vrši osiguranje stolce? U pogledu odgovora na ranije postav- 
ljeno pitanje smatra, da nije dovoljno shvaćenf jer da je on tra- 
žio da se razmotri mogućnost otvaranja linije od Banja Luke do 
Dobrnje, samo za vrijeme zimske sezone, te da bi autobusi išli sa- 
mo do dobrnje i nazadf budući da se linija preko ®obrnjef kao рго- 
laznog mjesta zimi redovno ne očžava,

Predsjednik SC Popović Milorad odgovara odbomilcu, 
da se njegovo pitanje pravilno shvatilo, ali da Preduzeće ftAuto- 
prevoz!t nema interesa đa održava dvije linije i to jednu Banja Lu- 
ka - Kljup ргеко Dobrnje, a drugu od Banja Luke do Dobrnje# U zim- 
skim mjesecima, kada je to vremenski noguće, stalno se održava ve- 
za Banja Luka - Kljuć preko Dobrnje*

Odbornik Karabegović Vida smatra, da sa Preduzećem 
"Autoprevoz11 ponovno treba razmotriti ovo pitanje, jer smatra da bi 
im ta linija bila rentabilna, a osim togaf stanovništvu tog kraja 
treba obezbjeđiti dolazak u Banja Luku.

Cdbornik Muhurdarević Avdo,je mišljenja, da posto- 
ji obaveza Skupštine, da stanovništvuDobrnje obezbjedi vezu sa Ba- 
nja Lukom pa i zimif ako ne ni zbog cega drugogaf a ono zbog dovo-
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ženia bolesnika kod ljekara ili u J3olnicu*
Odbcrnik Plavčić Milorad smatraf da odgovor koji 

je dat u vezi sa poskupljenjem električne energije ne zadovolja- 
vaf jer da poskupljenje ne iznosi 3/4 dinara po kilovatu, nego 
mnogo vise«

Predstavnik Eelktričnog preduzeća obgšnjava, da 
je doprinos od 140 dinara po jednom sijaličnom mjestu doprinos 
na angažovanu snaguf dokf je cijena kilovata cijena radne ener- 
gijef a da u masi povećanje ne iznosi više od dozvoljenog - 36 %♦

Odbornik Rodić Euško, postavlja pitanje zašto ni- 
je doboljno naplačiti samo prema utrošenoj strujif to jest prema 
strujomjeru?

Predstavnik preduzeća objašnjava, da je propisom 
odredjeno da se cijena formira kompleksno, to jest da se diferen- 
cirq snaga, aktivna i feaktivna energija.

Odbornik Ginovski Tomislav postavlja pitanjef zaš- 
to doprinos na snagu nije svuda 140 dinara?

Predstavnik Preduzeća odgovara, da su cijene u BiH
jedinstvene.

Odbornik Plavčić Lilofad smatraf da su ovim mjera- 
ma ugroženi mali potrošaći, bez obzira čiine i kako to pravda pred- 
stavnik Preduzeća, jer kod porodica čiji je životni standar visok 
i imaju električne uredjaje, doprinos od 140 dinara podjeljen sa 
brojem potrošenih kilovata predstavlja malenkost, dok kod đomačin- 
stava koja nemaju električne uredjaje to povećanje ве odražava na 
velikom poskupljenju potrošenih kilovata, tako da cijena jednom ki- 
lovatu ustvari iznosi po 60-70 dinara«

Odbornik Muinrrdarević Avdo predlažef da se охн 
poskupljenju struje napravi jedna pristupačnija informacija sa ko- 
jom bi se išlo na zborove birača i da se Skupština opštine obav- 
jesti o daljoj sudbini servisa stanbenih zajednica.

Hakon završene diskusije po 24* tačci dnevnog reda 
predsjednik SO Ponović Milorad obavještava odbornike, da će se 
diskusija po smjernicama za društveni plan za 1965* godinu i po 
Rezoluciji Skupštine SFRJ po stanbenoj izgrailji održati 8#2.
1965* godine u 9 ćasova*

Sjednica je završena u 14»10 casova.

ZAPISHIČAR 
Čadjenović Zorka PREDSJEDRIK 

Popović Milorad



za sjeđnicu Skupštine opštine- od 29»3anuara 1965. godine

1* Analiza o stanju u zemljoradnickira zadrugama sa 
osvrtom na poslovanje u 1964*godini# (Izvjestilacr-2Le-č-ević Fuad)

2. Informacija o snabdjevenosti grada mesom i malopro= 
dajnim cijenama mesa# (Izvjestilac: Laks Dragiša)

3. Informacija o primjedbama na prednacrt Zakona o mjera=
ma za oprovodjenje Zakona o finansiranju drustveno oolitičkih 
zajednica uSRBiH# (Izv j estilac: juouf) fv

redlog Pdluke o potvrdjivanju Zakljućaka zborova. 4/t 
biraca o osnivanju m.iesnih zajednica# (Izvjestilac: Clga^K^Tić Miten)

C&7 Predlog Odluke o stalnoj i povremenoj pomoći i zdrav= 
stvenoj zaštiti materijalno neobezbedjenih lica* (Izvje itilac: 
Muhurdarević Avdo). -

чб^/Predlog Odluke o stalnoj nov£anoj pomoći i zdravstveno' 
zaštiti materijalno neobezbedjene djece# (Izvjestilac# i/iuliurdare= 
vić Avdo).

/j^vPredlog Odluke o novćanoj pomoći roditeljima za smejš= 
taj d jece^uTobđaništa. (Izvjestilac: Muhurdarević Avdo).

Jredlog Odluke o pomoći žrtvama fašističkog terora. 
Muhurđarević Avdo $.

8#
(Izv jestif̂ !

(f% Predlog Odluke o profesionalnoj rehabilitaciji lica 
ometenih urfizičkom ili jsihičkom razvoju ( Izvjestilac: Muhurda= 
rević Avdo).

Predlog Odluke^o aziliranju i novačnoj pomoći licima 
ometenim u fiziokom i psihičkom razvoju. (Izvjestilac: rluhurda= 
rević Avdo).

(ll/ Preporuka o davanju saglasnosti za prelazak na 42 
časovnu ratfnu nedelju u Preduzeću za projektovanje ,rProjektH Ba= 
nja Luka. (Izvjestilac: Skenderija Stojanka).

(l2y Preporuka o davanju saglasnosti za prelazak na 42= 
časovnu гаГЗпд nedelju u -^anjalučkoj pivovari. (Izvjestilac: 3ken= 
derija Stojanka).

(l3yPreporuka o davanju saglasnosti za prelazak na 42= 
Sasovnu гжгпи nedelju u Znataskom preduzeću "Sloga#. J ( lz 4 je: t i =

I lac: Skenderija Stojanka). l\
QAj Predlog Rješenja o osnivanju Prosvjetno pedagoškog 

I zavoda opsiine Banja Luka. (lzvjestilac: Giganović Llilan).
i % ^ 5 y  Predlog Rje enj'a o osnivanju Profesionalnog vatrogas=
nog voda oTT^tine Banja Luka (Izvjestilac: Ciganović Milan).

(/LfflrPređlog Rješenja o ime. ovanju Opštinske izborne ko= ^ 
^isije za rzbod opštinskih od boranika. (Izvjestilac: Guni^ Džavid).

Predlog Rješenja o јтшшхахЦи Kcrmisi je  za davanje 
Qaglasnosti na Pravilnik o ral nim .odnosima radnih organizacija 
(Izvj e o t i l a c :  Gunić Dšavid).



( 18yPredlog Rješenja o imenovanju Koniisije za davanje 
pri jedlogeMs'a izuzetno priznavanje prava na penzije. (Izvje= 
stilac: GugšLc Džavid)«

( l^i Predlog Rješenja o imenovanju predstavnilca druš= 
tvene zajetmice u Savjet Prosvjetno peda;-oškog zavoda Banjaj 
Luka. (Izvjestilac: Gunić Džavid),

(2o^/Zaključak o obezbjedjenju sredstava za obračunavanje 
novog kataSTarskog prihoda. (Izvjestilac: Serđarević Jusuf). [ ј / ,

(§2J  Predlog rješenja o davanju garancija: (Izvjesti= 
lac Serdarević Jusuf)#

a) Zavodu za medicinsku rehabilitaciju na iznos od 
6,623.637 dinara.b) Poslovnoj sluzbi Ponda za stambenu izgradnju na 
iznos od 5*792,362.dinara,Jć/

c) Preduzeću PTT na iznos od 1,о98.б94 dinara, v(/ /
d) Pabrici MUniverzaln na iznos od 8,5ЦОај>оојdinarg.y
e) ŽTP na iznos od 45»381.o3o d i n a r a v v ^
'f) Preduzeću ''Elmont" na iznos od 2,581.ooo dinara,
g) Opštoj bolnici na iznos od 7,724#l63.dinara.
h) Domu zdravlja na ižnos od 5>991»ooo dinara
3^Iredlog iiješenja iz imovinsko pravne oblasti:
I. 0 dodjeljivanju na besplatno i.rajno korištej 

zemljišta radi izgradnje porodicne stambene zgrad§^^
Udovcić Kikoli i Milki*^
4)ragović Spasoji,;-^ ^

— Obradović Jovijj^/
0 olrican^u korištenja nacionalizovanog zemljišta od ranijd/h vlasnika:
— Bukić IJijaza,
— Nahmijaz Ivlirka i Erme,.
— Germović—Memić Bahrije,’ Memić Idriza i Saliha .

mjenjanju rješenja broj od 22.5Л964.
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